
Gospodine predsjedniče Gradskog vijeća, gospođe i gospodo 

vijećnici  

Poštovani gosti i uzvanici  

Drage sugrađanke i sugrađani  

Srdačan pozdrav svima Vama koji danas ovdje slavite Dan 

oslobođenja našeg grada. 

Krajem travnja 1945. snage Jugoslavenske armije s istarskim 

bataljunima započele su oslobađati Istru. U isto vrijeme 

neprijateljske su snage u okolici Poreča razoružane, pa su se 

potpuno ugroženi nacisti povukli iz Poreča zajedno sa svim svojim 

garnizonima s Poreštine.  Komanda mjesta Kotarskog 

Narodnooslobodilačkog odbora Poreč (KNOO-a) sa svojom je 

jedinicom ušla u grad 29. travnja 1945. godine i uspostavila svoju 

vlast.  

Danas taj dan slavimo dostojanstveno, s ponosom i zahvalnošću i to 

pokazuje kakav je Poreč grad. Grad koji se ne srami antifašizma, 

Poreč prepoznaje vrijednosti koje smo dobili 

narodnooslobodilačkom borbom i žrtvom boraca u 2. svjetskom 

ratu. 

S druge strane moramo, nažalost, konstatirati da u Hrvatskoj 

postoje snage koje ignoriraju ili žele revidirati vrijednosti 

antifašizma. Događa se to u vrijeme kada nas je migrantska kriza 

jasno podsjetila da je Europa temeljena na vrijednostima borbe 

protiv zla, mržnje i nasilja, dakle - upravo na vrijednostima 

antifašizma.  

S pijetetom sjećamo se svih poginulih u Domovinskom ratu, uz 

posebnu zahvalnost njihovim roditeljima i obiteljima, invalidima 

Domovinskog rata i svim braniteljima.  Velikom svečanošću na kojoj 



je promovirana nova monografija „3. bataljun 154. brigade Hrvatske 

vojske - Porečki prči u Domovinskom ratu 1991. -1995“., 

inauguracijom izložbe fotografija, a zatim i otvaranjem 

novouređene šetnice u uvali Peškera, koja je dobila naziv Obala 

154. brigade Hrvatske vojske, krajem studenog prošle godine 

obilježena je 25. obljetnica formiranja porečkog bataljuna. Ovime je 

Grad javno i zauvijek odao priznanje i počast za njen doprinos u 

Domovinskom ratu. 

Ponosni na svoj grad, na njegovu povijest, tradiciju, sklad i ljepotu, 

na ovaj dan zahvaljujemo  generacijama  naših sugrađana koji su 

svoja znanja i rad utkali u povijest našeg grada, koji su ga gradili, 

čuvali i  iznad svega voljeli.  

Poreč danas - to smo svi mi koji ga volimo! 

Hrabrost je učiniti nešto prije drugih. Imati viziju i provoditi je u 

djelo, teško je, ali jedino ispravno. Mi smo uvijek imali tu hrabrost. 

Potencijale Poreča prepoznali smo i kroz sve razvojne projekte i 

programe koje godinama razvijamo i one koji su upravo pred nama. 

Prije nekoliko dana završena je i puštena u promet gotovo 8 

kilometara duga porečka zaobilaznica, kapitalni prometni projekt 

našeg Grada. U sklopu EU projekta Poreč, krajem lipnja protekle 

godine završeno je s izgradnjom nove ili rekonstrukcijom postojeće  

kanalizacijske mreže u 28 naselja ukupne dužine od 84 kilometra, 

izgrađene su 32 nove i rekonstruirano još 50 crpnih stanica u sklopu 

projekta asfaltirano 135 tisuća metara kvadratnih prometnica, u 

vrijednosti preko 123 milijuna kuna. Krajem godine dovršena je 

kanalizacijska mreža podsustava Baderna sa naseljem Štifanići, 

duljine preko 6.000 metara, nedavno je izgrađen glavni kolektor 

javne odvodnje Fuškulin-Mugeba ukupne duljine 2.200 m', gradi se 

kolektor Žbandaj-Baderna, dovršena je projektna dokumentacija 



dogradnje kanalizacijske mreže u zaleđu Poreča za još 20-tak 

naselja. 

Naše komunalno poduzeće Usluga proširilo je i  dogradilo gradsko 

groblje u Poreču, rekonstruirana je i uređena upravna zgrada 

Marine, rekonstruiran zatvoreni dio Gradske tržnice, uveden je novi 

sustav automatizacije, kontrole i naplate parkirališta,izrađen je 

projekt reciklažnog dvorišta i sortirnice na građevini za 

gospodarenje otpadom, izrađen projekt dogradnje groblja u 

Fuškulinu, nabavljena 3 specijalna komunalna vozila za sakupljanje 

komunalnog i selektivnog otpada, nabavljeno 916 kom različitih 

vrsta i volumena spremnika za komunalni i korisni otpad kao i 6 

kompleta podzemnih spremnika. „Odvodnja“ Poreč nabavila je pet 

novih komunalnih vozila vrijednih 7,1 milijun kuna, a najveći dio 

sredstava dobiven je iz Kohezijskog fonda Europske unije. 

I ove smo godine pustili u promet niz obnovljenih gradskih 

prometnica, nastavljamo s  plinofikacijom  grada kako bi građani i 

poduzetnici imali dostupan čist i cjenovno pristupačan energent. 

Dovršeno je uređenje plaže u Červar Portu i Saladinki, pri kraju je 

uređenje plaže Gradskog kupališta, završena je šetnica 154. Brigade 

HV na Peškeri, izgrađeno igralište Vežnaveri i Radoši, izgrađeno 

polivalentno igralište u Baderni, upravo se isto takvo gradi i u 

naselju Kukci, u sklopu Sportskog centra „Veli Jože“ obnovljeno je 

vanjsko košarkaško igralište, gradio se Društveni dom u Fuškulinu, 

dovršen je  nogostup u naselju Nova Vas, te onaj do St. Portun, a 

pokraj Veterinarske bolnice ovih su dana završeni radovi na prvom 

pravom skloništu za mačke u Republici Hrvatskoj.  

Imamo projektnu dokumentaciju i javili smo se na poticajne mjere 

Ministarstva poljoprivrede u našim prigradskim naseljima gdje smo 

se kandidirali za gradnju 2 dječja vrtića, u naseljima Varvari i 



Dračevac, te nerazvrstanu cestu Garbina-Valkarin.  Iz Europskog 

fonda za regionalni razvoj – Operativni program za konkurentnost i 

koheziju, planirano je obnoviti naš Zavičajni muzej. 

Ono najvažnije upravo se događa: počela je izgradnja Osnovne škole 

Finida i područne škole Žbandaj, najvažniji kapitalni i obrazovni 

projekti za budućnost našeg grada. Jednosmjenski rad svih osnovnih 

škola na području grada umnogome će doprinijeti povećanju 

društvenog standarda u gradu, a trodijelna sportska dvorana Finida 

nakon nastave biti će na raspolaganju sportskim klubovima i 

rekreativcima, što će donijeti dodatan kvalitativni pomak. 

I ova posljednja godina dana donijela nam je određene izazove, ali i 

mnoge radosti. Radovali smo se mnogobrojnim uspjesima naših 

sportaša, našim učenicima koji su na natjecanjima znanja osvajali 

brojne medalje, ponosili rezultatima naših obrtnika i 

gospodarstvenika koji su promovirali ime Grada Poreča u istri i šire. 

Isto tako, nastavljamo s ulaganjima u nadstandarde programe 

kulture, sporta, predškolskog i školskog odgoja, gdje, primjerice, 

sufinanciramo produženi boravak u školi i još mnogo toga. Pokazala 

se ispravnom odluka da jačamo našu Hitnu medicinsku pomoć koju 

ćemo još dodatno osnažiti novim modernim vozilom, stanom za 

liječnike kako bi ih trajno zadržali u našem gradu, te financiranjem 

njihove specijalizacije. Razvijamo programe za zdravlje, 

subvencioniramo boravak u Domu za starije, podupiremo rad 

udruga osoba s invaliditetom. Svemu tome, lanjske smo godine, kao 

vjerojatno jedini grad u Hrvatskoj, dodali i sufinanciranje dopunskog 

zdravstvenog osiguranja za naše umirovljenike. 

Stvarna vrijednost svih tih projekata i aktivnosti najbolje se vidi u 

kontinuiranom povećanju radnih mjesta i životnog standarda. To 

govore službeni gospodarski podaci koji u ovoj godini bilježe 



pozitivne poslovne rezultate većine porečkih tvrtki, povećanje 

investicija, jačanje malog i srednjeg poduzetništva i potpuni 

oporavak obrtništva. Dokaz tomu je nikad veća zaposlenost i 

kontinuirano smanjivanje broja nezaposlenih. 

Stavljanjem u punu funkciju servisne zone Facinka u kojoj uskoro 

počinje izgradnja retail parka s poznatim svjetskim markama, 

najavom ulaskom McDonaldsa u naš grad, skorim otvaranjem Riva 

Mall-a u svojoj potpunoj veličini, potencijalom koji posjeduje 

Peškera, najavljenim investicijama porečkog turističkog sektora 

značajno će se povećati broj radnih mjesta, produžiti turistička 

sezona, a nezaposlenost svesti na zanemarivu mjeru. 

Valja spomenuti da je na Danima hrvatskog turizma Poreč proglašen 

za najuspješniju destinaciju za ljetni odmorišni turizam, naš grad je 

u proteklih godinu dana bio domaćin velikih svjetskih sportskih, 

zabavnih i sajamskih priredbi. 

Dopustite mi i par riječi o radu Gradske uprave. Na službenim 

stranicama Grada Poreča odnedavno je postala dostupna aplikacija 

PROračun, pokrenuta da bi se građani lakše upoznali s podacima iz 

gradskog budžeta i saznali način i namjenu trošenja njihovih 

sredstava. Lakši pristup gradskim financijama putem ove aplikacije 

samo je dio proračunske transparentnosti, koju je prepoznao i 

Institut za javne financije. Naime, taj je institut mjerio 

transparentnost lokalnih jedinica brojem objavljenih ključnih 

dokumenata, pri čemu je Poreč jedan od malobrojnih hrvatskih 

gradova koji je objavio sve akte. 

U procese odlučivanja uključili smo niz sudionika kroz koordinacije, 

odbore, povjerenstva, komisije i tako privukli stručnost i kreativnu 

energiju koju ovaj grad nesumnjivo posjeduje. Posebno smo osnažili 

provođenje EU projekata i sa zadovoljstvom ističem da u našem 



gradu danas postoji golem ljudski potencijal, pretežito mladih 

obrazovanih ljudi. 

 

Poštovane dame i gospodo, 

 

Danas slavimo život, opstojnost i zajedništvo. 

Svi smo danas pozvani stvarati zajedništvo i kulturu, zamišljati i 

izgrađivati svoj grad, društvo i državu u svakom dijelu našeg života i 

suživota. 

Poreč, kao grad zajedništva u različitosti, čine ljudi, oni koji ovdje 

žive od rođenja, oni koji u njega dolaze i koji ga biraju za život, oni 

koji kroz njega prolaze i upoznaju ga i oni koji u njemu prepoznaju 

identitet i vrijednosti koje žele razvijati. Na tronu Poreča, hrvatske 

prijestolnice turizma, stoga su ljudi, Porečanke i Porečani, takvi 

kakvi jesmo, pomalo drugačiji, možda posebni, ponekad tvrdoglavi, 

zasigurno kreativni i inovativni, ljudi europske svijesti, otvoreni, 

tolerantni i gostoljubivi.  

Naša snaga je u zajedništvu. Ono mi je kao gradonačelniku uvijek 

davalo dodatnu snagu, jer sam bio svjestan da gradonačelnik bez 

građana ne znači ništa. I kad gledam ovaj naš grad i sjetim se kroz 

što smo sve zajedno prošli u ovih 12 godina i koliko toga smo 

postigli, srce mi je puno, radosno i ponosno. 

 

 

Znate da je stalna promjena porečki znak, nešto što se ne treba 

bojati prigrliti, i svi smo pozvani nositi ovaj težak teret da bi 

unaprijedili život u našem gradu. 



Posebne čestitke upućujem ovogodišnjim laureatima koji su, poput 

mnogih neimara u prošlosti ovoga grada, nesebično dali sebe i 

utkali svoj rad u njegovu dobrobit. Poreč prepoznaje vrijednost, 

trud, rad i požrtvovnost. 

I na kraju nešto sasvim osobno.  

Sve ono što zajedno radimo, nisu samo veliki projekti, objekti i 

velike manifestacije. Naš najveći zajednički projekt je multietničan, 

multikonfesionalan, multikulturalan Poreč. Na to sam neizmjerno 

ponosan i zahvaljujem na tome svakom našem sugrađaninu. 

Zahvaljujem se svim svojim suradnicima koji su predano i marljivo 

radili na svim gradskim projektima, jer samo na takav način, 

zajedno i timski, na takav način mogli smo postići rezultate i 

osigurati sigurnu budućnost svim našim stanovnicima. Hvala Vam 

što ste me podržavali, što sam uz vas mogao učiti i što ste od mene 

stvorili boljeg čovjeka. Drage sugrađanke i sugrađani, služiti Vama 

bila je najveća čast u mom životu. Neću prestati. Ostajem s vama, 

kao građanin, u svim danima svog života.  

Porečanke i Porečani, Poreč je vrijedan svih naših napora jer to je 

grad u kojem je doista privilegija živjeti!  

 

 


